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Cyklostezka Jičín–Železnice 
stále víří emoce, v příštím čísle 

se budeme tématu 
věnovat obsáhleji

Vzhledem k  tomu, že téma plánované
výstavby cyklostezky z Jičína do Železnice
stále jitří mezi obyvateli emoce a redakce
Jičínského zpravodaje obdržela další články
týkající se tohoto tématu, bude v příštím čer-
vencovém čísle tomuto tématu věnováno
více prostoru. Zároveň budou na webu měs-
ta zveřejněny všechny dosud vydané články,
reakce apod., aby si čtenář mohl přečíst celý
vývoj tohoto problému. 
Město Jičín v současné době připravuje sta-
vební povolení na tuto akci, zároveň obdrže-
lo informaci od Státního fondu dopravní
infrastruktury, že dotace nemůže být posu-
nuta do r. 2016, tudíž ji pro tento rok musí
vrátit. Město tedy bude muset žádat o dotaci
novou a o dalším postupu a uvolnění financí
z příštího rozpočtu bude rozhodovat Zastu-
pitelstvo města Jičína na některém z dalších
jednání. -MD-

UNIVERZITNÍ STUDIUM – Konzultační středisko v Jičíně 
Přijímání přihlášek do studijního oboru Veřejná správa a regionální rozvoj 

Konzultační středisko Provozně ekonomické
fakulty České zemědělské univerzity v Praze
přijímá studenty do studijního oboru Veřejná
správa a regionální rozvoj v obou programech
– bakalářském i magisterském pro akademic-
ký rok 2015/2016. Absolventi tříletého baka-
lářského programu získávají titul bakalář (Bc.)
a absolventi dvouletého magisterského pro-
gramu titul inženýr (Ing.). Uchazeči jsou při-
jímáni bez přijímacích zkoušek. V případě
navazujícího magisterského studia vystudo-
vaný obor v rámci bakalářského studia neroz-
hoduje (obor nemusí být totožný). Přihlášky

je možno podávat do 21. 8. 2015. Studium
probíhá od poloviny září kombinovanou (dál-
kovou) formou (přednášky, konzultace) pří-
mo v Jičíně jednou za čtrnáct dní v pátek
a v sobotu. Pro výuku jsou využívány univer-
zitní učebny v objektu Valdštejnského zámku
a Základní školy 17. listopadu. Přednášky
a konzultace vedou pedagogové (profesoři,
docenti) přímo z České zemědělské univerzity
v Praze. Studium oboru poskytuje absolven-
tům velmi široké základy ekonomických,
manažerských a společensko-vědních disci-
plín s důrazem na bezprostřední využití v pra-

xi. Uplatní se v institucích místní, regionální
i státní správy a mohou pracovat i v malých
a středních podnicích soukromé sféry. Kon-
cepce oboru vychází z aktuálních potřeb spo-
lečnosti integrované do evropských struktur.
Bližší informace o způsobu přihlášení se ke
studiu a univerzitním vzdělávání v Jičíně jsou
k dispozici na internetových stránkách
www.studiumvjicine.cz. Pro další informace
můžete volat na telefonní čísla 737 273 586
a 777 000 148.

Ing. Miroslav Kazda,
vedoucí odboru školství, mládeže a tělovýchovy

Daň z nemovitostí v Jičíně zůstane nejspíše 
na stejné úrovni i letos

RM nedoporučila ZM změnu vyhlášky
č. 8/2000 o stanovení koeficientu daně
z nemovitých věcí. Znamená to tedy, že by
daň z nemovitostí v Jičíně měla zůstat na
stejné úrovni, jak byla doposud. Daň z nemo-
vitých věcí je stoprocentním daňovým příj -
mem do rozpočtu města a letos se počítá
s 12 000 000 Kč. Správcem této daně je stát
prostřednictvím finančních úřadů. Jedná se

o daň z nemovitých věcí, které jsou na kata-
strálním území města. Rada města a Zastupi-
telstvo města se možností změny obecně
závazné vyhlášky města již v minulých letech
opakovaně zabývaly, ale daň drží na stejné
hladině. V roce 2010 ale došlo vlivem přijaté
novely zákona k plošnému zvýšení této daně
u staveb, bytů, stavebních pozemků a ostat-
ních ploch na dvojnásobek. -MD-

ZŠ Železnická bude mít novou ředitelku
RM jmenovala na základě doporučení hod-
notící komise novou ředitelkou Základní ško-
ly Železnická paní Mgr. Blanku Kalátovou
Lisou. Konkurzní řízení na místo ředitele
Základní školy Železnická proběhlo dne 23. 4.
2015 a zúčastnilo se ho celkem sedm ucha-
zečů. Každý uchazeč nejprve představil svoji
koncepci a poté mu byly kladeny komisí otáz-
ky. Komise se usnesla, že k výkonu funkce
jsou vhodní všichni uchazeči. Každý člen
komise poté sestavil vlastní pořadí uchazečů

a na základě toho předseda komise provedl
celkové vyhodnocení konkurzu a určil výsled-
né pořadí uchazečů. Na prvním místě se
umístila paní Mgr. Blanka Kalátová Lisá 
(na první místo ji umístili všichni členové
komise).
Paní Lisá nastoupí k výkonu funkce dne 1. 7.
2015 a s ohledem na novelu školského záko-
na provedenou zákonem č. 82/2015 Sb. účin-
nou od 1. 5. 2015 bude jmenována na dobu
ne určitou. -MD-

Město získalo dotaci na
zateplení školičky u II. ZŠ

Rada města schválila smlouvu o poskytnutí
podpory ze Státního fondu životního prostředí
ve výši 642 061 Kč na zateplení objektu školičky
2. ZŠ Jičín. Jedná se o 90% dotaci z uznatelných
nákladů akce. Školička prochází celkovou úpra-
vou a přístavbou, v níž vzniknou nové šatny, tří-
dy a dílny pro žáky. Celkové výdaje oprav činí
6 087 538 Kč. -MD-

Havárie topení v budově
Městského úřadu

RM schválila smlouvu o dílo se společností Sta-
ving s.r.o., která opravovala vnitřní prostory
budovy Městského úřadu (Aris) po havárii
topení v 5. NP na odboru územního plánování.
Škody byly odstraněny v rámci záruky a vyšly
na cca 150 000 Kč. Opraveny musely být pod-
hledy, podlahy, nábytek a provedena byla také
nová výmalba. -MD-

Firma Esco stavební společnost, s. r. o. odstoupila od zakázky 
na opravu šaten ve sportovním areálu

Koncem dubna bylo městu Jičín doručeno
odstoupení společnosti Esco stavební
 společnost, s. r. o. z veřejné zakázky na
dokončení rekonstrukce stávajících šaten
v 1. NP ve sportovním areálu v Jičíně –
III. etapa. Jako důvod společnost Esco uved-
la naplnění své sta vební kapacity na poža-
dované období realizace zakázky. Firma

nabízela ve výběrovém řízení cenu bez DPH
3  338  054 Kč. Rada města tedy schválila
uzavření smlouvy s dodavatelem, který se
umístil jako druhý v pořadí, tj. společností
MATEX HK, s. r. o. z Hradce  Králové, který
nabídl cenu bez DPH 3 487 467 Kč. Termín
realizace zůstává  stejný.

-MD-

Změna systému parkování v ul. Havlíčkova v Jičíně
Rada města schválila záměr vytvoření dvou
lokalit v ulici Havlíčkova, na kterých by byl
zajištěn rychlý obrat vozidel s režimem vol-
ného parkování na max. 10 minut v době,
kdy je daná ulice zpoplatněna. Jedná se
o místa v ul. Havlíčkova (u nápojky) a u kři-
žovatky s ul. Jiráskova (u Hotelu Jičín). Zde
by bylo umožněno parkovat vozidlům zdar-
ma na max. 10 minut. Místa budou sloužit

nejen pro zásobování, ale také občanům,
kteří potřebují v okolí něco rychle vyřídit.
Nyní proběhne schvalovací proces doprav-
ního značení a záměr by mohl být realizo-
ván začátkem léta. Pokud by se tato úprava
osvědčila, mohla by být použita i v jiných
částech města, např. u pošty v navazující ul.
Šafaříkova
. -MD-
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Novým radním 
je PhDr. Josef Novotný

Zastupitelé zvolili na svém jednání dne
22. dubna 2015 novým radním pana
PhDr. Josefa Novotného (TOP 09). Změna pro-
běhla po rezignaci paní Mgr. Ivany Krabcové
(SPJ), a to na základě koaliční dohody. Žádný
protikandidát nebyl navržen. Dr. Novotný 
má v gesci částečně kulturu a cestovní ruch.
Stal se také členem Komise kultury a Komise
cestovního ruchu.

Noční bití hodin 
na Valdické bráně se vrátí

RM na základě doporučení Komise pro cestov-
ní ruch vrátila noční režim odbíjení hodin na
Valdické bráně a na kostele Panny Marie de
Sale na Novém městě. Hodiny tak budou
v době od 24.00 h. do 6.00 h opět bít ve čtvrt,
půl, tři čtvrtě a celou. Důvodem je historie a tra-
dice bití hodin. Předchozí Rada bití v noci ome-
zila pouze na celou hodinu na základě stížnosti
několika obyvatel. 

Vítání občánků bude 
v květnu a v září

V případě zájmu rodičů zúčastnit se vítání
nových občánků města Jičína je nutné se při-
hlásit na matrice Městského úřadu v Jičíně,
ul. 17. listopadu 16, tel. 493 545 360. Vítání
probíhá o sobotách v Obřadní síni jičínského
zámku. Na vítání jsou zvány děti nejdříve po
3 měsících od narození, přihlášení rodiče
obdrží pozvánku na konkrétní čas. Nejbližší
termíny jsou 30. 5. 2015 a 19. 9. 2015.

Analýza drogové problematiky
v Jičíně

RM schválila nabídku Laxus o.s. na zpracování
analýzy drogové problematiky v Jičíně, a to za
cenu 97 493 Kč. Vzhledem k tomu, že město
zatím žádnou takovou analýzu nemá, nelze sta-
novit žádná preventivní opatření, která by efek-
tivně fungovala proti šíření užívání drog ve
městě Jičíně a která by měla být zaměřena i na
mimoškolní aktivity a také na obyvatele ve
vyšším než školním věku. Dosud funguje pouze
preventivní program na základních školách,
další opatření by tak navazovala. -MD-

Termíny Zastupitelstva města 
RM stanovila termíny jednání Zastupitelstva
města Jičína na II. pololetí roku 2015, a to: 
16. 9. 2015, 11. 11. 2015 a 16. 12. 2015.

Město obdrželo korekci dotace na rekonstrukci strojovny zimního stadionu, odvolá se
Rada města schválila podání námitky proti
korekci výše podpory z OPŽP na rekonstrukci
strojovny chlazení zimního stadionu v Jičíně.
Námitky má zpracovat projektový manažer
města. Město obdrželo korekci ve výši 25 %
z dotace, tedy z částky 5 028 710 Kč. Celkový
rozpočet akce byl po soutěži 10 373 330 Kč
včetně DPH, přičemž město může ještě uplatnit
vrácení DPH ve výši 1 923 330 Kč. Důvodem sní-
žení dotace je fakt, že v projektové dokumen-
taci pro zadávací řízení byla uvedena specifická
označení výrobků a názvů, na což SFŽP město
upozornil a doporučil je odstranit. Město tuto
záležitost projednalo s projektantem, který ve
svém vyjádření trval na použití těchto názvů,
a to především z důvodu jasné specifikace kom-
ponentů u takto složitého zařízení jako je chla-
zení zimního stadionu. Navíc mělo být

z dokumentace zřejmé, o jaké typy výrobků se
má jednat, aby byly části kompatibilní se stáva-
jícími technologiemi. Uvedené výrobky sloužily
jako referenční. Na základě tohoto vyjádření
město připravilo a zakomponovalo čl. 11.3 do
Zadávací dokumentace o obchodních názvech
obsažených v této dokumentaci. 
V průběhu soutěže zadavatel neobdržel žádný
dodatečný dotaz týkající se specifikace položek
v zadávací dokumentaci, resp. projektové doku-
mentaci. Zadavatel obdržel šest nabídek od tří
různých výrobců chlazení zimních stadionů.
Rada města dne 3. 9. 2014 schválila pořadí jed-
notlivých nabídek, vítěze a uzavření smlouvy
o dílo s vítěznou společností ENERGO CHOCEŇ,
s.r.o., která navíc používá zcela jiné výrobky, než
byly uvedeny v zadávací dokumentaci, ale které
splňují dané specifikace a normy. 

Město Jičín dokončilo I. etapu rekonstrukce zim-
ního stadionu v Jičíně v r. 2011. V rámci staveb-
ních prací byl vybudován nový objekt šaten,
restaurační zařízení, zastřešení ledové plochy
a rekonstruována chladící deska ledové plochy.
Strojovna chlazení byla ponechána stávající. Jed-
ním z důvodů byla také možnost získat na rekon-
strukci v  budoucnu dotaci. SFŽP ČR vyhlásil
v květnu 2013 výzvu pro podání žádostí
o poskytnutí podpory v rámci OPŽP, prioritní osa
5, oblast podpory 5.1 omezování průmyslového
znečištění a snižování enviromentálních rizik.
Žádost byla podána v říjnu 2013 a výše dotace
mohla být až 90 % z uznatelných nákladů. Žádost
byla SFŽP akceptována v lednu 2014 a rozhod-
nutí o poskytnutí dotace přišlo v listopadu 2014.
Práce na strojovně chlazení nyní probíhají. 

-MD-

Město bude od června zveřejňovat uzavřené smlouvy
Rada města schválila novou směrnici
o zveřejňování smluv uzavřených městem
Jičín. Smlouvy budou od června veřejně
dostupné přes internetové stránky města
na portále GIS, kde obyvatelé už několik
let také najdou různé mapové podklady.
Staré smlouvy se zpětně zveřejňovat
nebudou, pouze nově uzavírané nebo
dodatky k původním smlouvám. 
V I. etapě se směrnice vztahuje pouze na
Městský úřad a na všechny smlouvy bez
 ohledu na výši plnění, později by se měly zve-
řejňovat také smlouvy příspěvkových organi-
zací. Smlouvy budou zveřejněny na adrese
http://gis.mujicin.cz/gis/verejnesmlouvy ve
formátu pdf s vymazanými osobními údaji.
Na www.mujicin.cz bude také na hlavní
 stránce v pravém menu odkaz Zveřejněné

smlouvy. Zveřejnění nepodléhají smlouvy
v pracovně právní oblasti; smlouvy, u nichž
se chrání obchodní a bankovní tajemství 
či autorská práva; smlouvy sloužící k zajištění
bezpečnosti a ochrany majetku a informací,
kde by mohl být zpřístupněním obsahu
 zmařen účel smlouvy; smlouvy obsahující
údaje ze soukromého života fyzických osob;
některé veřejnoprávní smlouvy; smlouvy ze
sociální oblasti a smlouvy týkající se vlast -
nických práv (akce Přeložka II/286). Příslušný
odbor musí smlouvu odevzdat ekono -
mickému odboru do 1 měsíce od jejího
 uzavření a ten smlouvu do 14 dní zveřejní.
I nadále budou zveřejňovány podle zákona
smlouvy s hodnotou nad 500 000 Kč bez DPH
na Profilu zadavatele. -MD-

Jičín omezuje novou vyhláškou provoz heren na svém území
Zastupitelé schválili na svém posledním
jednání obecně závaznou vyhlášku
č. 1/2015, která omezuje stávající herny
v Jičíně. Omezena bude provozní doba stá-
vajících 14 heren a jejich propagace. Vyhláš-
ka bude platit od začátku roku 2016.
Zastupitelstvo města projednalo a schválilo
dne 22. dubna 2014 návrh obecně závazné
vyhlášky č. 1/2015, která od nového roku
výrazně omezí provozní dobu stávajících
čtrnácti heren v Jičíně. Vyhláška přesně stano-
vuje provozní dobu heren, a to pouze od

10.00–24.00 hod. Tedy pouze v  tuto dobu
bude možné v Jičíně provozovat sázkové hry,
loterie a jiné podobné hry. Dále vyhláška ome-
zuje propagaci hraní některých sázkových her,
loterií a dalších. Jedná se o reklamu či propa-
gaci hraní na veřejně přístupných místech
a dále je zakázána reklama na provozovně ve
výlohách, oknech, vstupních dveřích či na
fasádách. „Jsem velmi rád, že i v Jičíně bude
provoz heren regulován. Nikdo by neměl být
překvapen, že jsme regulaci prosazovali, měli
jsme ji v našem volebním programu,“ vysvět-

luje místostarosta města Mgr. Petr Hamáček,
který byl jedním z iniciátorů vyhlášky. Cílem
vyhlášky je zabezpečení místních záležitostí
veřejného pořádku a ochrana před negativní-
mi jevy s hrou spojenými. Město chce tímto
také dle svých možností chránit sociálně slabé,
závislé nebo duševně nevyzrálé občany a pre-
ventivně tak předcházet negativním důsled-
kům plynoucích z  hraní her. Počet heren
i místa, kde mohou herny na území Jičína být,
stanovuje již vyhláška č. 6/2011, a tyto se
nemění. -MD-
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V době 2. světové války musela být dvojja-
zyčná pojmenování umístěna nejenom na
směrových tabulích, na tabulkách se jmény
ulic, ale i na výkladech obchodů, živností
a hostinců. V květnových dnech roku 1945
samozřejmě všichni majitelé domů němec-
ké části z nápisů odstraňovali a přemalová-
vali. 
Dům č. p. 13 stojící přímo u hradební zdi
vedle Valdické brány má velmi zajímavou
historii. V době Albrechta z Valdštejna měla
být podle návrhů vévodových architektů
zbourána Valdická brána, hradby a mnoho
domů, aby byl získán prostor pro velkolepé
náměstí, jehož ústředními body by byl palác
a plánovaná biskupská katedrála. Plán nebyl

i kvůli Valdštejnově smrti uskutečněn. V této
době se zde, mezi domem č. p. 7 (rohový
dům s Koštofránkem) a hradební zdí, nachá-
zela zahrádka. V roce 1768 tu vystavěl dům
s krčmou Jan Holvek s manželkou Leontý-
nou. V  roce 1849 dům v  dražbě zakoupil
pekař Václav Hrubý za 4  500 zl. Koncem
19. století zde býval i nevěstinec. Tomuto
hostinci se přezdívalo „Na Škvárovně“ nebo
také kavárna „Sport“. Hostinec byl zrušen po
roce 1945. Dům byl zbourán v  70. letech
20. století. V současné době se zde nachází
dětské hřiště, které bylo vybudováno v roce
2008 současně s celkovou rekonstrukcí ulice
Pod Koštofránkem. 

Hana Fajstauerová

Archiv soudu by se mohl z kasáren 
přesunout do bývalé kotelny na sídlišti Husova

Zastupitelé budou v polovině června projed-
návat doporučení RM zrušit původní záměr zís-
kat bezúplatně budovu skladu a archivu
v lokalitě Kasárna, kterou vlastní Okresní soud
v  Jičíně, a záměr prodat státu část budovy
a parcelu na autobusovém nádraží (bývalá
VZP), kde jsou nyní lékařské ordinace a další
služby. Tento záměr byl jednou z variant, jak by
mohl soud městu budovu předat. Tuto budovu
totiž město potřebuje získat kvůli plánované
výstavbě v lokalitě Kasárna. Původně bylo plá-
nováno, že by se sklad s archivem soudu nastě-
hoval přímo do budovy Okresního soudu na
autobusovém nádraží, a to do kanceláří Kata-
strálního úřadu. Ten by se přesunul do budovy
bývalé VZP, kterou vlastní město. Další varian-
tou bylo i to, že by se Okresní soud mohl kom-
pletně přestěhovat do prvního objektu

v bývalých kasárnách, pro který město zatím
nemá využití. Žádná z těchto variant nebyla ale
sjednána, proto vznikla pracovní skupina, která
hledala další možnosti a vhodné prostory, které
by mohlo město soudu za objekt v kasárnách
nabídnout.
Vzhledem k  tomu, že došlo ke stavebnímu
oddělení bývalé kotelny na sídlišti Husova,
vznikla myšlenka využití těchto prostor pro
sklad a archiv soudu. Soud předběžně s tímto
řešením po určitých úpravách souhlasil. Také
zastupitelé budou muset tento záměr nejprve
schválit. RM zároveň schválila nabídku projek-
tanta Ing. Pavla Jarolímka za 106 000 Kč na
zpracování kompletní dokumentace úprav
kotelny. Ta proběhne až po schválení záměru
Zastupitelstvem města a Ministerstvem spra-
vedlnosti. -MD-

Město přispěje na pokračování
opravy věže kostela sv. Ignáce

Zastupitelé budou v polovině června jednat
o smlouvě a výši dotace pro Římskokatolickou
farnost Jičín, kterou jim RM doporučila schválit.
Farnost žádá město o poskytnutí finanční dota-
ce 300 000 Kč z rozpočtu města na pokračování
oprav kostelní věže sv. Ignáce v tomto roce.
Oprava je prováděna od roku 2014 v rámci Pro-
gramu záchrany kulturního dědictví MK ČR.
Letos získala církev od MK ČR z tohoto progra-
mu částku 1 200 000 Kč. Komise kultury i komi-
se cestovního ruchu projednaly na svém
jednání otázku spolufinancování této církevní
památky a všemi hlasy akci podpořily. V roz-
počtu města je na tuto akci prozatím schválena
částka 200 000 Kč. -MD-

Socha mistra Jana Husa
v Popovicích se dočká opravy

RM schválila pořadí a smlouvu o dílo s vítězem
veřejné zakázky na opravu sochy mistra Jana
Husa v Popovicích. Vítězem se stal pan Vladimír
Švec z Valdic s cenou 125 000 Kč bez DPH. Na
opravu sochy chce přispět také Královéhradec-
ký kraj v rámci veřejné podpory částkou až
100 000 Kč. Práce by měla začít ještě v květnu
a hotovo má být do začátku července, kdy
chtějí Popovice na 600. výročí upálení mistra
Jana Husa 6. července uspořádat oslavy. Také
město Jičín chystá při tomto výročí ekumenic-
ké oslavy ve spolupráci s Církví českosloven-
skou husitskou. Na pěší zóně u sochy M. Jana
Husa se bude konat vzpomínkový pietní akt.
V kostele Všech svatých pod Zebínem zase pro-
běhne koncert s  přímluvou kaplana Petra
Šabaky. V Popovicích nás zase čeká přímluva
faráře Církve československé husitské p. Hraby
a hudební vystoupení. -MD-

Likvidace německého nápisu na restauraci „Sport“ 
na Žižkově náměstí, 6. 5. 1945

Začala rekonstrukce 
ulice Denisova 

RM schválila vítěze veřejné zakázky na rekon-
strukci ulice Denisova. Vítězem se stala společ-
nost MATEX HK, s. r. o. z Hradce Králové, která
nabídla cenu 1 192 000 Kč bez DPH. Rekon-
strukce se týká silnice od křižovatky s ul. Čes-
kých bratří až po křížení s tratí, a to včetně
sadových úprav. Práce začaly v květnu a hotovo
bude koncem července. -MD-
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Výsledky zápisů 
do mateřských škol

RM vzala na vědomí výsledky zápisů do mateř-
ských škol v Jičíně, které se konaly v termínu
od 4. do 5. května 2015. Díky nové MŠ na Větro-
vě se podařilo uspokojit téměř všechny
 požadavky zákonných zástupců (někteří
mimo jičínští občané požadovali umístění do
konkrétní školy v centru, ale nebylo možno jim
vyhovět – proběhne jednání ohledně umístění
jejich dětí do MŠ Větrov). Podle předběžných
výsledků bude přijato 234 dětí. Do MŠ Větrov
přitom přijde nejvíce dětí, které ještě nedosáh-
ly věku tří let. Proto se zde budou ještě řešit dal-
ší záležitosti v rámci požárních a hygienických
předpisů včetně nastavení školního vzděláva-
cího programu. V MŠ Větrov je přesto k dispo-
zici ještě 59 volných míst. Předpokládá se tedy,
že by stará budova na Větrově nebyla nyní
využita a třídy by se přestěhovaly do školky
nové. Stará budova by ale měla projít částeč-
nou rekonstrukcí (např. nutnost opravy střechy,
servis kotelny, atd.) a byly by sem případně
v budoucnu přesunuty třídy z I. MŠ 17. listopa-
du. Ty totiž sídlí na I. ZŠ (17. listopadu), kde
bude v budoucnu větší zájem o umístění dětí
do prvních tříd, případně do 6. třídy u dětí
z vesnických malotřídek. Tento návrh ale nebyl
pro tento školní rok přijat a o situaci se bude
ještě jednat. -MD-

Jičín a jeho atmosféra mě fascinují, říká Ir, 
který učí na Jedničce angličtinu

V únoru letošního roku rozšířil pedagogický
sbor Základní školy 17. listopadu čtyřiadvace-
tiletý Steph Ledwith z Irska, který v rámci evrop-
ského projektu Cizí jazyky pro život jako rodilý
mluvčí v pozici asistenta pedagoga oživuje na
prvním i druhém stupni výuku angličtiny. 

Stephe, mohl byste nám krátce o sobě něco
říci?
Jistě. Narodil jsem se a vyrostl v Irsku. Bydlím
na východním pobřeží u města Drogheda. Po
střední škole jsem vystudoval obor Multimedia
na National University of Ireland v Maynooth.

Proč jste se rozhodl jít učit angličtinu do
České republiky?
O projektu realizovaném Národním institutem
pro další vzdělávání jsem se dozvěděl od své
kamarádky, která působí v Pardubicích. Myš-
lenka vyzkoušet něco nového se mi líbila
a viděl jsem v tom příležitost vycestovat
a poznat Českou republiku z jiného úhlu, než
jako pouhý turista.

Mohl jste si vybrat místo svého působení?
Mohl jsem si vybrat mezi Jičínem a Hradcem
Králové, kde bych ale působil střídavě na dvou
školách. Rozhodnout se pro Jičín bylo tedy vel-
mi snadné. I velikost města hrála velkou roli. Na
Jičíně mi imponovalo, že je to malé město
s hezkým historickým centrem.

Už jste někdy dříve učil, nebo je to vaše
první pedagogická zkušenost?
Stát před třídou jako učitel byla pro mě úplně
nová zkušenost. Sice pocházím z učitelské rodi-
ny, oba mí rodiče jsou učitelé, ale jak náročné
povolání to je jsem si začal uvědomovat až teď.

Jak svou práci hodnotíte, jaký z ní máte
pocit?

Musím přiznat, že během prvních dnů jsem byl
velmi nervózní. Hodně mi pomáhala vstřícnost
a pomoc ostatních kolegů na škole. Myslím, že
díky jejich ochotě a vřelému přijetí jsem se při-
způsobil chodu školy velmi rychle. Práce s dět-
mi je naplňující, i když velmi náročná. Cítím ale,
že se mám stále v čem zdokonalovat.

Jak jste si oblíbil život v Jičíně?
Jičín a jeho atmosféra mě doslova fascinují. Je
to velmi krásné a klidné město. Nemohu ne -
zmínit, že mě velmi mile překvapilo velké
množství malých obchodů na lukrativních mís-
tech města. Skutečnost, že v Jičíně nemáte
žádný z velkých řetězců fastfoodů, považuji za
záviděníhodnou. Jičín je obklopen nádhernou
krajinou. Prachovské skály, zřícenina hradu
Kumburk či kopec Zebín jsou místa, která mají
své nezapomenutelné kouzlo.

Co děláte ve svém volném čase?
Čtu knížky, chodím si rád zaběhat, o víkendu
poznávám okolí Jičína. Občas se sejdu s místní
hudební kapelou, kde hraju na bubny. Párkrát
jsem se sešel i s ostatními rodilými mluvčími,
kteří zde také vyučují angličtinu. Též se snažím
zdokonalovat v češtině, ale zatím ovládám jen
pár základních frází.

Mgr. Radka Keršlágerová

ZŠ Poděbradova děkuje
jičínské firmě Continental

Na třetí základní škole, která nese ve svém
názvu „Škola pro všechny“, podporujeme vzdě-
lávání a rozvoj osobnosti každého žáka, včetně
žáků se speciálními vzdělávacími potřebami.
U těchto žáků uplatňujeme nejrůznější podpůr-
ná opatření, využíváme kompenzační pomůcky
a také upravujeme organizaci vzdělávání.
Naším dlouhodobým cílem a přáním bylo
vybudovat místnost, kde by právě žáci se spe-
ciálními potřebami nacházeli prostředí na
odpočinek, relaxaci, ale i na individuální výuku
se svými asistenty pedagoga. Přání se nám
podařilo uskutečnit díky finančnímu daru jičín-
ské firmy Continental. Částku ve výši 20 tisíc
korun jsme využili na vybavení místnosti nábyt-
kem, kobercem, ale i tolik důležitými kompen-
začními pomůckami. Příjemné a útulné
prostředí oceňují nejen žáci se svými asistenty,
ale i učitelé, kteří ji využívají pro jednání s rodiči. 
Firmě Continental a jejímu řediteli panu
Ing. Ladislavu Drážnému moc děkujeme za
pochopení a vstřícnost!

Mgr. Michaela Štálová,
učitelé a žáci Základní školy Poděbradova

Na Čtyřce testovali znalosti žáků v angličtině
Zajímavého projektu se v  minulých dnech
zúčastnili žáci ZŠ Železnická. Ve spolupráci
s EN DE Jazykovou školou z Nové Paky byli
žáci prověřeni, jak jsou na tom se svými
schopnostmi na poli angličtiny. Rodiče byli
informováni na třídních schůzkách a nutno
dodat, že se většině rodičů tento nápad zalíbil.
Jaký je talent dětí a jejich znalosti prověřil pří-
pravný test, který vychází ze zkušebních testů
Evropského centra jazykových zkoušek v úzké
součinnosti s Cambridge Michigan English.
Není určitě bez zajímavosti, že díky licencím
vydaným prestižními universitami a díky
vzdělávacím programům pro žáky od 7–15 let
lze v EN DE Jazykové škole skládat mezinárod-
ní jazykové zkoušky různých úrovní. Pro rodi-
če je tento počin jasným znamením, že ZŠ
Železnická pokračuje ve správné cestě
k výuce jazyků, že chce své žáky začlenit do
jazykových kurzů a umožnit jim nahlédnout
pod pokličku výuky jazyků. Cesta k perfektní
znalosti cizích jazyků začíná již na základní

škole a toho si je většina rodičů vědoma. Uči-
telé jazyků na ZŠ Železnická toto jasně cítí,
budou se snažit i v  budoucnu pomáhat
žákům k získávání znalostí a možnosti zúča-
stnit se zkoušek, ať již zábavnými motivačními
testy pro nejmenší, či doporučit studium na
jazykové škole. Spojení ZŠ Železnická a EN DE
Jazykové školy v Nové Pace bude mít určitě
pokračování. Pro výuku jazyků je tato spolu-
práce ten správný krok vpřed. -MK-
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Okénko knihovny

„Udělej si sám“ 
v jičínském muzeu podruhé

Jak vypadá zahradní sekačka vyrobená z vysa-
vače či jiné zdařilé kutilské výrobky ukáže nová
výstava v zámecké galerii. Tématem výstavy
bude opět kutilství před rokem 1989. Obdobná
výstava se konala v  Jičíně před čtyřmi lety
a setkala se s nevídaným ohlasem. Návštěvníci
se mohou těšit na domácí zlepšováky a další
exponáty, které souvisely s péčí o zahradu, cha-
tařstvím a chalupářstvím. Předměty zastoupe-
né na výstavě budou pocházet ze čtyř hlavních
zdrojů. Největší část předmětů bude zapůjčena
od ing. Milana Říhy, který spravuje v  Polné
u Jihlavy Muzeum kutilství. Druhá část před-
mětů bude pocházet ze sbírky o. s. Domácí
umění, které se specializuje na budování sbírky
předmětů spíše dekorativního charakteru. Sou-
částí výstavy se stane také sbírka z vlastnictví
nedávno zesnulého Přemka Podlahy. Posled-
ním a neméně významným zdrojem „zlepšo-
váků“ budou pak samotní kutilové. 
Výstava bude otevřena od 19. června do
27. září 2015 v zámecké galerii. Vernisáž
proběhne ve čtvrtek 18. června 2015 od
16.30 hod. Mgr. Martina Pajerová

Představujeme naše služby 
– II. část

V první části jsem Vám představila základní služ-
by, které Knihovna Václava Čtvrtka v  Jičíně
poskytuje. Nyní bych vás chtěla seznámit se služ-
bami specializovanými, se kterými se nemusí
každý návštěvník knihovny vždy setkat. Jedná se
třeba o meziknihovní výpůjční službu (MVS). Je
určena registrovaným čtenářům. Jejím prostřed-
nictvím objednáváme ty knihy, které sami nemá-
me. Také objednáváme prostřednictvím této
služby kopie článků z novin a časopisů. Pro starší
občany, kteří již nemohou do knihovny dochá-
zet, jsme zavedli tzv. donáškovou službu.
 Knihovnice k takovým lidem dochází až domů
a přináší jim knihy podle jejich výběru.
V knihovně funguje také zvuková knihovna, kte-
rá slouží občanům se zrakovým postižením.
Některé služby poskytuje knihovna elektronicky.
Na požádání zasíláme přehled nových knih, čte-
náři nám mohou posílat své tipy na nákup nové
literatury. Na webových stránkách knihovny je
umístěn on-line katalog knihovny, z něho lze
vstoupit do vlastního čtenářského konta.
 Všechny informace o našich službách najdete 
na webových stránkách knihovny –
http://knihovna.jicin.cz. Iva Rodrová

Držte nám palce!
Dětské oddělení naší knihovny se dostalo díky
své práci a díky hodnocení jeho dětskými čtenáři
v soutěži „Kamarádka knihovna“ do finále a úto-
čí na vítězství. Komise, která rozhodne, kdo
vyhraje, přijede do Jičína na konci května. Vyhlá-
šení výsledků bude 2. června 2015. Tuto soutěž
již 5. rokem vyhlašuje Svaz knihovníků a infor-
mačních pracovníků ČR a Klub dětských
knihoven SKIP. Mgr. Jana Benešová

Červen v biografu 
ve znamení pohádek 

I v červnu je kino otevřené každý den. Projekt
Jičín – brána do pohádky je v našem progra-
mu i tento měsíc silně zastoupen pohádkami.
Nová klasická pohádka podle Boženy Němco-
vé Sedmero Krkavců, kterou natočila Alice
Nellis, se na našem plátně bude promítat již
od 4. června. Dále se můžete těšit na reprízu
loutkového filmu Malý pán. Milovníky dino-
saurů jistě potěšíme 3D velkofilmem Jurský
svět. Poslední týden v  červnu naše kino
 jednoznačně obsadí animovaní Mimoni, tedy
hlavně Kevin, Bob a Stuart, kteří se vydají
pátrat po největším padouchovi všech 
dob, kterému by mohli sloužit. Již se stalo
 tradicí, že za dobré vysvědčení promítáme pro
školáky, kteří takto mohou krásně za končit
další úspěšný školní rok. Ani letos tomu nebu-
de jinak. Sponge Bob ve filmu bude právě ten
animovaný film, který uvidí jedničkáři s vyzna-
menáním zcela zdarma.  Vy svědčení rozhodně
s sebou! Promítání za vysvědčení proběhne
v úterý 30. června od 15.00 hod. 
A teď malá ochutnávka na červenec: Andre
Rieu je světoznámý houslista, bavič a král val-
číků. V květnu přijel se svým orchestrem i do
Prahy, kde na něj čekala zcela vyprodaná 
O2 Aréna. My Vám zprostředkujeme přímý
 přenos z jeho koncertu v rodném Holand -
sku, a to v  sobotu 18. července v  pod -
večerních hodinách. Vstupenky jsou již
v  předprodeji. Další informace o našem
 programu na leznete na webových stránkách
www.biografjicin.cz a také uvnitř tohoto
vydání zpravodaje. 

Michal Miškovský,
Biograf Český Ráj Jičín

PO ČERTECH PESTRÝ ČERVEN V LODŽII
První červnový pátek v Lodžii 5. 6. je věnován
ČERTOVĚ KUCHYNI. Stejnojmenná kniha
bude mít své slavnostní otevření v 18.00 za
účasti autora Pavla Hájka, který je už v Jičíně
znám svou publikací o barokní krajině. Tento-
kráte si vybral téma pověstí a vyprávění z měs-
ta Jičína a jeho okolí. Publikace vydaná
nakladatelstvím Větrné mlýny ilustrovala lino-
ryty Bára Málková.
Na motivy příběhu z této knihy zahraje kultov-
ní divadlo BUCHTY A LOUTKY představení
VALDŠTEJNŮV KADÁVR aneb TAJEMSTVÍ
VALDICKÉ KARTUZIE a po něm bude násle-
dovat komorní vystoupení jedinečné akordeo-
nistky a zpěvačky KRISTÝNY LHOTÁKOVÉ.
Od 20.00 proběhne v jiné části Lodžie koncert
mezinárodního hudebního tria, zabývajícího
se experimentální hudbou ve výjimečných
akustických prostorech. Hudební projekt
AFFECTIVE LABOR tvoří IRENE KEPL na

 housle, GEORGE CREMASCHI na kontrabas
a PETR VRBA na trumpetu a elektroniku.
Dalším hudebním zážitkem bude pro diváky
Lodžie již třetí koncert nejlepšího českého hrá-
če na australský domorodý nástroj didgeridoo
ONDŘEJE SMEYKALA, který proběhne
v pátek 19. 6.
Den poté vypukne v  areálu
Valdštejnské lodžie bylinková
slavnost HERBÁRIUM, kde
krom dílen a stánků s bylinka-
mi a přírodními výrobky bude
pro diváky připraveno speciál-
ní překvapení.
V den letního slunovratu 21. 6.
pak vypukne celoměstský
multižánrový festival SVÁTEK
HUDBY JIČÍN, v rámci kterého
hudba všech stylů oživí více
než 15 míst po městě Jičíně.

V pátek 26. 6. rozezní barokní stěny Lodžie
irská skočná hudba i poetické balady u piva
Guiness. Poslední červnová páteční noc bude
patřit Irsku. V oktogonu se odehraje další IRISH
SESSION, která si v  Jičíně získala velikou
 oblibu. Jiří Vydra
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Utkání basketbalové reprezentace Česka, Německa, Polska a Slovenska v Jičíně
Sportovní areál v Jičíně velmi často hostí vrcho-
lové sportovce různých odvětví. Není tomu
jinak ani před prázdninami, kdy si jičínské záze-
mí vybralo hned několik basketbalových repre-
zentací. V době uzávěrky zpravodaje zrovna
probíhaly zápasy žen do 20 let s  celkem
Německa. Tento tvrdý soupeř je vždy dobrou
přípravou této věkové kategorie před Mistrov-
stvím Evropy, které se koná ve Španělsku na
Lanzarote. Členem realizačního týmu je i jičín-

ský trenér a předseda oddílu David Streubel.
V průběhu června pak kromě soustředění žen
do 20 let navštíví Jičín i výběr kadetek do 15 let
spolu s výběrem Slovenska. Tento ročník se sice
nepřipravuje na vrcholovou akci, ale je začína-
jící reprezentací pro rok 2016. Zápasy se budou
hrát v pátek 19. června a v sobotu 20. června
od 17.30 hodin, v neděli 21. června pak od
10.30 hod. V širším výběru této věkové katego-
rie je jičínská Adéla Hlavová, Nela Michálková

a prvního srazu se zúčastnila i Barbora Truhlič-
ková.
Posledním celkem, který bude v Jičíně hrát pří-
pravné zápasy, budou juniorky do 18 let, které
přivítají v termínu 1. - 4. července reprezentaci
Polska. Začátky těchto utkání budou teprve
upřesněny. Více informací lze nalézt na strán-
kách BSK TJ Jičín (www.basketjicin.cz) nebo
SZMJ (www.sport-jicin.cz), případně na Face-
booku. BSK
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Historická medaile pro basketbal v kategorii minižactva!!!
Mladé basketbalistky BSK Continental TJ Jičín
zažívají na závěr sezóny opravdový triumf.
Všechny tři minižákovské týmy se probojovaly
na jednotlivá mistrovství republiky, na kterých
úspěšně reprezentovaly náš klub i naše město.
V celorepublikové konkurenci obsadily nej-
mladší minižákyně 10. místo v Hradci Králové,
mladší minižákyně v Klatovech také 10. místo
a starší minižákyně v Ostravě dosáhly dokonce
na 3. místo a získaly bronzovou medaili. Za
úspěchy stojí celoroční příprava. Holkám se
vyplatila dřina na trénincích a právem jim patří
trocha sportovní euforie z předvedených výko-
nů. Za zmínku stojí to, že postoupit na mistrov-

ství republiky ve všech minižákovských kate-
goriích je opravdu unikátní. Holky zaslouží
obrovskou pochvalu. TM BSK

V uplynulých dnech proběhlo v německém
Speichersdorfu XI. Mistrovství světa dorostu
v kuželkách, které pro české barvy přineslo
hned několik až nečekaných úspěchů. Největší
měrou se na tom podílelo duo SKK Jičín Nikola
Portyšová a Jan Bína! První hrací den byla na
programu soutěž družstev dorostenek. Nikola
Portyšová z SKK Jičín dostala důvěru dokonce
jako poslední hráčka sestavy, na kterou je vždy
vyvíjen největší tlak a hraje ve společnosti nej-
kvalitnějších soupeřek. Nikola se své role při
prvním startu na Mistrovství světa zhostila fan-
tasticky. Skvělým výkonem 600 bodů pře -
válcovala finišmanky ze dvou nejvíce
favorizovaných kuželkářských velmocí Srbska
i Německa a dotáhla tak tým České republiky
ke zlatu!
A další cenný kov přidali chlapci. Jan Bína při-
spěl druhým nejlepším českým výkonem 596,
když zvládl celý start bez jediného újezdu.
Vyrovnanost české sestavy vynesla bronzové
medaile v soutěži, kde Chorvaté překonali svě-
tový rekord!
Ve finále jednotlivců se Bína zlepšil dokonce na
607 shozených kuželek a vybojoval tak skvělé
páté místo – od bronzu jej dělilo 15 kuželek.
V kombinaci skončil osmý, v obou případech
jako nejlepší z reprezentace ČR! 
A o největší úspěch se postarala Nikola Portyšo-
vá na závěr soutěže dorostenek. Finále jednot-

livkyň zahájila impozantní drahou 169!, poté při-
šlo po slabší dorážce 127, ale v  zápětí opět
senzačních 161! Závěrečná dráha 130 a celkem
587. V jednotlivcích tak Portyšové uniká medaile
o 4 kuželky, Srbka zahrála 591. Ale všichni rychle
horlivě počítají součty do kombinace. A výsle-
dek tohoto součtu odstartuje obrovskou českou
radost! Nikola Portyšová se stává Mistryní světa!
Součtem 1187 bodů předčila o 5 kuželek srbku
Kristinu Ljubenkovic, která jí v  posledních
hodech sebrala bronz ve finále jednotlivkyň.
Nejcennější kuželkářská individuální medaile,
kterou si zaslouží vždy jen nejvyrovnanější hráč
či hráčka šampionátu, tak poputuje do výcho-
dočeského Jičína zásluhou Nikoly Portyšové –
dvojnásobné mistryně světa pro rok 2015!
Podrobné výsledky šampionátu naleznete na
www.kuzelky.cz nebo přímo na oficiálních
stránkách šampionátu:
http://sportkegel-wm-2015.de.

Nikola Portyšová z SKK Jičín 
nejlepší kuželkářkou světa mezi dorostenkami!

Házenkářské Generace 
klepou na dveře

Tradiční zakončení sezony mají před sebou
jičínští házenkáři. Již 26. ročník Turnaje Generací
je za dveřmi. Tohoto klání se pravidelně zúčast -
ňují hráči od mladších dorostenců po hráče již
dědečkovského věku. Letošní turnaj bude
sehrán opět na venkovním hřišti, hráči si tak
budou moci vyzkoušet nový povrch, který byl
položen vloni na podzim. Turnaj je především
příležitostí poklábosit s bývalými hráči, trenéry,
ale i fanoušky. Těch se díky příjemnému prostře-
dí házenkářského areálu schází vždy pěkná řád-
ka. Hráči se sjíždějí ze všech koutů republiky ale
i ze zahraničí. Pro zajímavost, bývalí hráči Jičína
nehrají jenom v Čechách či na Slovensku, ale
můžete je spatřit i v různých ligových soutěžích
ve Francii, Německu, Nizozemí, Švýcarsku, Pol-
sku nebo Rumunsku. Příznivci házené se mají
opět na co těšit. Vždy jsou k vidění pohledné,
ukázkové akce, nasazení a neúprosný boj. Jed-
notlivé týmy se již připravují, každý by chtěl
zvednout nad hlavu Pohár Generací. Turnaj se
koná v sobotu 30. 5. 2015 od 9.00 hod. Po vyhlá-
šení a vyhodnocení zápasů je na pořadu debat-
ní část turnaje. Ta bude probíhat též na hřišti,
debatovat lze o všem možném i nemožném.
Pro zajímavost, odměny jsou pro nejlepšího
střelce, brankáře a hráče. Dále jsou vyhodnoce-
ni nejstarší a nejmladší hráči, nejtěžší a nejhezčí
borci a také hráč, který přijel z nejvzdálenějšího
místa. Často jsou hodnoceni i rozhodčí, ti to
mají ve většině zápasů velmi těžké. Přijďte se
pobavit hrou těch nejmladších, extraligových
hráčů, ale i triky těch nejstarších, nejzkušeněj-
ších. Ti pravidelně dokazují, že se s věkem háze-
ná nezapomíná. Palmu vítězství obhajuje celek
„Třy Láďovi škodofki“. Ten byl složen především
z bývalých hráčů ročníků 1982, 83, 84 a patří
mezi favority i letos.

Vrch Tábor po 25 letech ožije orientačním během
Obec Pekloves pod vrchem Tábor bude hostit
velkou sportovní akci. O víkendu 6. a 7. června
se sem sjedou orientační běžci z celých Čech,
aby se zúčastnili závodů „Žebříček B – Čechy“,
které organizuje oddíl orientačního běhu TJ
Sportcentrum Jičín. 
Pořadatelé očekávají až 1200 závodníků ve
všech věkových kategoriích, od nejmenších dětí
přes elitní závodníky až po nejstarší veterány.
Závod se koná s podporou města Železnice, na
jehož území bude centrum závodů. Obec pak
také zajistí například hasičskou cisternu pro mytí
závodníků nebo pomůže s likvidací odpadků.
V sobotu závodníky prověří fyzicky náročná kla-
sická trať. Vítězové nejdelších tratí budou hledat
kontroly podle mapy i přes devadesát minut.

V neděli pak čeká závodníky mapově těžká krát-
ká trať ve svazích přímo pod Táborem. Sobotní
trať připraví Jaroslav Havlík, několikanásobný
veteránský mistr světa, nedělní pak Ivana
Bochenková, bývalá reprezentantka a medai-
listka z Akademického mistrovství světa.
Centrum závodů bude na severním okraji obce
Pekloves. „Celý víkend lze proto očekávat zvý-
šený pohyb automobilů a běžců na silnici smě-
rem na Košov,” uvádí ředitel závodů Jan
Mrázek. I tak pořadatelé věří, že pro místní oby-
vatele žádné problémy nevzniknou.
Naposledy se v těchto lesích běžela před pěta-
dvaceti lety, v roce 1990, jedna etapa pěti -
denních závodů. Tehdy do cíle dorazilo téměř
4 000 běžců. ven

Jičínská sportoviště se nenudí…
Sport je v Jičíně velice populární. O tom svědčí
nejen množství sportovních odvětví, ale přede-
vším počet občanů, mládeže a dětí, kteří aktivně či
rekreačně sportují. A tak i přesto, že léto klepe na
dveře, jičínská sportoviště jsou denně naplněna. 
Ve sportovních halách se dohrávají extraligové
soutěže, play-off o umístění mužské házené či dra-
matické boje o udržení nejvyšší soutěže ženského
florbalu. Basketbal zase vítá reprezentační celky
spolu se sparingy v  kategoriích žen do 20 let
(Německo), juniorek U18 (Polsko) a kadetek U15
(Slovensko). Jičínské basketbalistky pak hrají kva-
lifikace o ligové soutěže. 
Nejen haly, ale i venkovní sportoviště jsou využí-
vána pro školní turnaje v mnoha sportech i na
mezikrajské úrovni. Jmenujme třeba krajské finále
O pohár J. Masopusta či McDonald CUP. Atletický
oddíl, ASPV či Sokol pak pořádají mnoho sportov-
ních akcí nejen závodních, ale i nezávodních se
zapojením mládeže, která sportuje rekreačně. Na
plné obrátky pak běží soutěže fotbalu, tenisu
a volejbalu.
Informace o zápasech, turnajích apod. najdete na
str. 9–10, v měsíčníku Sport plus, na webu
www.sport-jicin.cz či na Facebooku Sportovních
zařízení. SZMJ
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PIETNÍ AKCE K 70. VÝROČÍ UKONČENÍ II. SVĚTOVÉ VÁLKY
Dne 7. května 2015 se v 10 hodin konal 
na Čeřovce pietní akt u pomníku padlým
vojákům, a to u příležitosti 70. výročí ukon-
čení II. světové války. Památku uctili zástupci
města Jičína, Svazu bojovníků za svobodu,
Československé obce legionářské a TJ Sokol.

Pietního aktu se také účastnily třídy z I., 
II. a IV. základní školy. Květinu o hodinu
 později zástupci také položili u pomníku
kpt. Josefa Šimka v Popovicích, který 
byl zastřelen v závěru války německými vojá-
ky. -MD-

V jičínské nemocnici byl
instalován Babybox

V pondělí 18. května 2015 byl v Oblastní
nemocnici Jičín a.s. instalován Babybox. Jedná
se o zařízení, kam může matka v případě potíží
či bezvýchodné situace odložit své narozené
a nechtěné dítě. Zařízení se nachází v pavilo-
nu L na kruhovém objezdu v lipách (ul. Bolza-
nova, Čs. armády, Revoluční, Sv. Čecha
a Havlíčkova), přímo pod tzv. Kukulovým
dubem. Přístupné je 24 hod. denně přímo od
kruhového objezdu. Po vložení miminka vyšle
box automaticky signál službě, která miminko
během několika minut vyzvedne a dále se
o něj postará. Babybox je také klimatizován
a chráněn čidly, takže se miminku nemůže za
tu dobu nic stát.
Zařízení instaloval spolek Babybox pro odlože-
né děti – Statim, z. s., který již tímto zachránil
na 122 dětí. Po celé ČR najdeme 65 babyboxů,
nejbližší byl pro oblast Jičína v Mladé Boleslavi.
Zařízení za zhruba 300 000 Kč financují místní
firmy, město Jičín, okolní obce a jiní dobrodinci.
Babybox je ve zkušebním provozu, oficiální
předání vedení ON Jičín a.s. bude 1. června
2015, symbolicky k Mezinárodnímu dni dětí
a také k 10. výročí otevření prvního babyboxu
v Praze. -MD-

zdroj: www.nemjc.cz

V Londýně na 3. ME v urbangolfu se Jičíňákům dařilo

Po loňském 2. mistrovství v Kolíně nad Rýnem
se vyznavači této netradiční městské golfové
disciplíny sešli přímo v dějišti posledních olym-
pijských her v Londýně v Queen Elizabeth
Olympic Parku. Sice přijeli zástupci jen 10 zemí,
i když bylo předběžně nahlášeno 14, i tak počet
zúčastněných zemí neustále roste. Každý stát
mohl postavit 4 družstva po 3 hráčích, čehož
ČR plně využila. Nakonec se celkem zapsalo
111 hráčů. Mezi zúčastněnými byli i Jičíňáci:
Míra Jedlička za ČR B a Vratislav Jedlička (C),
kteří prošli úspěšně mosteckou kvalifikací a na
jejímž základě byli nasazeni do družstev.
Pořadatelé připravili 14 jamek, nebo v tomto
případě spíše disciplín, kdy hráči hrají na různé
terče. Hráči spolu musí v rámci družstva spolu-
pracovat, neboť každá jamka se hraje přesně
stanoveným způsobem. Například všichni pro-
vedou odpal vlastním míčkem, a pak si vybe-
rou míček v nejlepší pozici a postup se opakuje
dokud se nedosáhne cíle, či družstvo nevyčer-
pá maximální počet úderů. Takže hodnocení

jednotlivců je úměrné kvalitám spoluhráčů
a pochopitelně závisí i na štěstí. Proti loňskému
EUGC tentokrát pořadatelé zvýšili počet
dovednostních jamek, přičemž kvalita je zde
oceňována odečtením až 3 úderů na každé
jamce.
Vzhledem k nepatrné váze míčku (hraje se gol-
fovými almost, které jsou měkčí a lehčí – nehro-
zí úraz a škoda na majetku), hrál velkou roli
rychle se měnící prudký vítr. Londýn už není
deštivým místem a toto pravidlo se zcela
vyplnilo. Sluníčko doprovázelo golfisty od
prvního úderu až do slavnostního vyhodnoce-
ní v restauraci u paty moderní vyhlídkové věže
vedle hlavního olypijského stadionu.
Vítěznou plastiku si odvezli hráči Francie a nej-
lepší hráč byl samozřejmě také Francouz. V sou-
těži států se započítával vždy součet úderů dvou
nejlepších družstev a u našeho týmu to byl pře-
kvapivě, ale zaslouženě C tým (V. Jedlička 33,
Gracík 35 a Balázs 39) a sčítal se s B. týmem
(M.Jedlička 34, Barok 38 a Dubský 42). ČR tak
zopakovala loňský výsledek a obsadila 5. místo.
Vráťa Jedlička zaostal pouze 3 údery za 3. mís-
tem, dostal se se svým výborným výkonem mezi
10 nejlepších. Zanechanou silnou jičínskou sto-
pu podtrhl v těsném závěsu jeho jmenovec
Míra. Takže úsměvy kolemjdoucích v jičínském
zámeckém parku při tréninku našim hráčům
pomohly k výraznému úspěchu v Evropě.
Popularita urbangolfu stoupá, a tak pro ostatní
prý nebylo překvapením (pro Čechy ano), že se
na EUGC objevil mezi jinými i kameraman ze
světové televize CNN… gmj

Jičín hostí MČR žen v hokejbale!

Letošní vyvrcholení sezony 2014/2015, tedy
dvoudenní Mistrovství České republiky žen
v hokejbale se uskuteční v termínu 6.–7. června
2015 a jeho dějištěm bude Zimní stadion v Ji-
číně. „Jsem ráda, že se turnaj bude konat ve
městě, které nemá takovou hokejbalovou tradici,
a jsem přesvědčena, že tento krok povede k rozvoji
hokejbalu jako takového právě v tomto městě
a okolí,“ komentovala již na počátku příprav
členka Komise ženského hokejbalu a aktivní
hráčka Ústí nad Labem Markéta Štroufová. 
Ze strany Českomoravského svazu hokejbalu

byla v letošním roce poprvé nastavena nová
pravidla pro zúčastněné týmy a my už nyní
víme, že se turnaje zúčastní sedm týmů. Na le-
tošním MČR žen nebude chybět Slavia Praha,
která má pod vedením kouče Karla Manharta
(který je i trenérem české ženské hokejbalové
reprezentace) na svém kontě již pět titulů z MČR
žen. Chybět nebudou ani loňští účastníci Svít-
kov Pardubice a Písek. Potěšujícím faktem je to,
že zatímco loni hrál na MČR žen složený tým Ďá-
belské Fretky, letos svůj tým postaví SK Ďáblové
Praha a pod hlavičkou mateřského klubu SK
Kelti 2008 nastoupí i tým nižborských Fretek.
Sedmičku týmů doplní TJ Lokomotiva Česká
Třebová a TJ Plzeň-Litice. 

Další zajímavé informace k MČR žen najdete
na webu www.hokejbal-vychod.cz či
www.hokejbal.cz. Přijďte se podívat na žen-
ský hokejbal v tom nejvyšším levelu a určitě
nebudete litovat. Těšíme se na Vás.

ZZddrroojj::  EEuurrooppeeaann  UUrrbbaann  GGoollff  CCuupp

MMUUDDrr..  VViilléémm  HHooffmmaann  aa  JJaarroommíírr  LLüüffttnneerr  ––
ppaamměěttnnííccii  vváálleeččnnýýcchh  uuddáálloossttíí
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DVAKRÁT ČESKÁ HYMNA PRO JIČÍNSKÉ TANEČNÍKY
Dva tituly „MISTR ČR SUT“ a jeden „VÍCEMISTR ČR SUT“ pro rok 2015 vytančily jičínské taneční páry

Hned dvakrát během dne zněla naše státní
hymna v kongresovém centru pardubického
ATRIA na počest jičínských tanečních párů.
V pátek 8. května se zde konalo „MISTROVSTVÍ
ČR SUT“ v tanečním sportu. Ani tentokrát, jako
ostatně na všech významných soutěžích, zde
nechyběli zástupci tanečního klubu KZMJ Jičín.
Jičínské taneční páry startovaly v  několika
věkových kategoriích a opravdu se v silné kon-
kurenci neztrácely.
Silně obsazené soutěže odstartovala v 9.00
hod. Mgr. MILUŠE HORSKÁ – místopředsedky-
ně Senátu Parlamentu ČR, pod jejíž záštitou za
podpory MK ČR se celá akce konala.
Za celý den se na parketu vystřídalo 234 taneč-
ních párů. Když téměř ve 20.30 hod. byl vyhlá-
šen vítěz kategorie dospělých ve standardních
tancích, nadšení i dojetí přítomných Jičíňáků
bylo nasnadě. Na nejvyšší příčce s  titulem
„MISTR ČR SUT 2015“ stanul pár DANIELA
DĚDEČKOVÁ – NIKOLAS NAZARAGA – TK KZMJ
JIČÍN.
Součástí dne bylo také vložené „MISTROVSTVÍ
ČR v kategorii ABSOLVENTI TK“ I zde se potvrdi-
la vysoká úroveň jičínského tancování. Na 1.

a 2. stupni vítězů s titulem „MISTR ČR“ stanuly
páry KLAUDIE KOLCOVÁ – ANTONÍN DRÁBEK
a titul „VÍCEMISTR ČR“ získal pár KATEŘINA
BOCHOVÁ – TADEÁŠ KAVÁN z  podzimních
tanečních kurzů ve Valdicích. -PM MŠ-

Povídám, povídám pohádku,
že pes přeskočil hromádku, 

povídám, povídám druhou, že přípravy
25. jubilejního ročníku festivalu Jičín – město
pohádky jsou v plném proudu. Plní se program
jednotlivých dní a chystaná hra „Jak najít cestu
do pohádky“ má svá pohádková zastavení
s Karkulkou, loupežníky, perníkovou chaloup-
kou, Bajajou, Dlouhým, Širokým, Bystrozrakým,
má i svůj příběh o pohádkovém stromu,
vyschlé kašně a dobrých skutcích, kterými lze
mnohé zachránit. 
K realizaci celého projektu pohádkových sta-
novišť a dílen vyzýváme a prosíme příznivce
festivalu JMP o  pomoc při shromažďování
materiálu, který vám doma třeba i překáží.
 Sháníme: 
– přebytky vlašských ořechů (i starších, jaké-

koliv i sebemenší množství),
– pruhy červené a černé látky (k  zavěšení

a dekoraci oken),
– korkové, případně plastové zátky (špunty)

z lahví,
– jakkoli otlučené staré plechové hrníčky pro

vodníka (ne děravé).
Máte-li možnost, prosíme, přineste a daruj-
te. Věci se shromažďují  v krabici umístěné
v Městském informačním centru na arkádo-
vém nádvoří jičínského zámku.
Za všechny darované předměty či materiál
Vám děkujeme!
Za festivalový tým Věra Rychterová

Zahraniční výjezd žáků ZŠ Husova do Anglie
Ve dnech 19. 3.–24. 3. 2015 se dvacet žáků 
6.–9. tříd za pedagogického doprovodu
Mgr. Lucie Velešovské a Mgr. Zdeňka Jareše
zúčastnilo poznávacího zájezdu do Londýna
a okolí. Cestovali jsme autobusem přes Němec-
ko, Belgii a Francii trajektem až do Anglie. Tuto
cestu jsme podnikli spolu s dětmi a učiteli dal-
ších dvou základních škol z Opočna a ze Žatce,
což byla velmi příjemná zkušenost. Program
pobytu byl velmi bohatý. Během náročného
prvního dne pobytu žáci navštívili nejznámější
památky Londýna: Buckinghamský palác, West-
minsterské opatství, London Eye, Trafalgarské
náměstí, Národní galerii, náměstí Piccadilly,
pestrou čínskou čtvrť Chinatown, Covent Gar-
den a další. Večer byli žáci ubytováni v anglic-
kých rodinách. Měli tak možnost procvičit si
svoji angličtinu, ochutnat místní kuchyni a cel-
kově poznat běžný život těchto rodin.
Další den jsme navštívili nádherné universitní
město Cambridge, vystoupali na věž kostela
St. Mary a krátce nahlédli do nitra Trinity Colle-
ge. Odpoledne jsme strávili v  Imperial War
Museum v Duxfordu.
Třetí den v Anglii jsme navštívili oblíbené sídlo
krále Jindřicha VII. – Hampton Court Palace.
Odpoledne jsme si prohlédli další dvě londýn-
ská muzea – Natural History Museum a Science
Museum.
Poslední den se žáci vypravili k pevnosti Tower,
slavnému mostu Tower Bridge a prozkoumali
bitevní křižník Belfast. Následovala projížďka

lodí po Temži ke královské observatoři v Green-
wich, kudy prochází nultý poledník. Velmi krát-
ce jsme nahlédli do National Maritime Museum.
Navečer jsme za poslední zbylé libry nakoupili
dárky, suvenýry a zásoby na cestu zpět.
Zájezd se opravdu vydařil. Velmi vstřícní
a ochotní byli oba řidiči, náš milý průvodce
i majitel cestovní kanceláře. Pochvalu si zaslouží
také žáci, se kterými bylo cestování příjemné
a bylo možné se na ně vždy spolehnout.
V  podobných aktivitách hodláme na poli
výuky cizího jazyka pokračovat. Naše škola
zažádala v rámci Operačního programu vzdě-
lávání pro konkurenceschopnost o dotaci
z prostředků EU na zahraniční výjezd do Velké
Británie. Bude-li náš projekt na MŠMT schvá-
len, odjede ještě letos na podzim do Anglie
40 našich žáků a 4 učitelé.

Mgr. Zdeněk Jareš,
učitel angličtiny, ZŠ Husova

Mateřská škola J. Š. Kubína vás srdečně zve na „Cestu kolem světa“,
kterou vás provede dětský pěvecký sbor. Akce se koná dne 3. 6. 2015 od 15.30 v K-klubu.

Vstupné dobrovolné.

Přijďte se dozvědět více
o rakovině tlustého střeva

Město Jičín, ONKOMAJÁK, o.s., Všeobecná zdra-
votní pojišťovna a Oblastní nemocnice Jičín
a. s. vás zvou na osvětovou akci Střevo Tour
2015, která se bude konat dne 24. 6. 2015 od
9.00 do 17.00 na Valdštejnově náměstí. Jde
o velkou maketu tlustého střeva, kterou se dá
procházet jako tunelem a návštěvníci zde uvidí
nejen to, jak vypadá zdravá sliznice střeva, ale
také choroby, které tlusté střevo nejčastěji
postihují. Střevem budou provázet odborní
průvodci. Součástí střeva je i velká obrazovka,
na které běží odborné informace o rakovině
tlustého střeva a každý návštěvník obdrží infor-
mační materiály o této zákeřné nemoci a její
prevenci a léčbě. -MD-

ZZlleevvaa::  PPeettrr  MMeerrttllííkk,,  DDaanniieellaa  DDěěddeeččkkoovváá,,
NNiikkoollaass  NNaazzaarraaggaa,,  MMiicchhaall  ŠŠoollcc  

ZZddrroojj::  OONNKKOOMMAAJJÁÁKK,,  oo..  ss..
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Jak žije jičínská hvězdárna
Novodobá historie jičínské hvězdár-
ny a s ní spojené úpravy, renovace
a oživení činnosti započaly v druhé

polovině roku 1999 a od té doby se řada věcí
na hvězdárně změnila k lepšímu a úkolem dal-
ších řádků je informovat čtenáře právě o těchto
změnách.

O historii budovy hvězdárny 
a astronomického kroužku v Jičíně

Původně byla budova hvězdárny majetkem
Ministerstva národní obrany a sloužila jako
muniční skladiště. Tato skutečnost navazovala
na tradici tohoto místa, neboť malý zděný
domek prachárny se nachází v blízkosti. Jeho
historie sahá až do doby Rakouska-Uherska
před 200 lety.
Na mapách z této doby je tato oblast označená
„Na prachárně“. V 60. letech přešla budova do
majetku města a pod dohledem architekta
Ing. Jiřího Trejbala byla přebudována na hvěz-
dárnu. Mnozí z jičínských astronomů – nadšenců
zde strávili četné hodiny nejen při pozorování
a popularizaci astronomické vědy, ale i při budo-
vání interiéru, kopule a technického zázemí.
Prvním ředitelem hvězdárny byl jmenován
v roce 1966 p. Alois Šafránek - člen České astro-
nomické společnosti. Tato také zapůjčila hvěz-
dárně optické přístroje – refraktor Zeiss 110 mm
a celooblohové zrcadlo pro fotografování
meteorů. Vývojová a optická dílna AV ČR v Tur-
nově vyrobila pro hvězdárnu hlavní Cassegrai-
nův zrcadlový teleskop s primárním zrcadlem
o průměru 30 cm. O přístrojové vybavení a foto-
grafování nebeských objektů se starali p. Josef
Veselý a Jiří Gurňák. Byly předneseny mnohé
popularizující přednášky nejen přímo na hvěz-
dárně, ale i v okolí Jičína. Rovněž to byla doba
horečného soupeření dvou velmocí USA a SSSR
o dobývání vesmíru včetně přistání prvního člo-
věka na Měsíci. Hvězdárna se tak úspěšně dosta-
la do povědomí veřejnosti. Mnohé však změnil
rok 1968 a invaze spřátelených vojsk Varšavské
smlouvy do tehdejšího Československa. Budovu
obsadili vojáci polské armády a z hvězdárny se
stal místní štáb. Neodborným zacházením došlo
k poškození vybavení a optických přístrojů. Po

odchodu armády se p. Alois Šafránek pro vysoký
věk a zdravotní stav vzdal funkce ředitele. Pří -
stroje vč. hlavního dalekohledu byly převezeny
na hvězdárnu do Hradce Králové. Budova se stala
skladištěm jičínského kulturního střediska
a pomalu chátrala až do roku 1983, kdy se při
1. ZDŠ v Jičíně zformoval nový astronomický
kroužek pod vedením Ing. Josefa Rejhy. Po
nesnadném jednání s vedením Kulturního stře-
diska mohl kroužek začít pracovat v objektu
hvězdárny. Budovu mladí hvězdáři vyklidili, opra-
vili děravou terasovou střechu a zprovoznili již
zrezivělý mechanismus prázdné kopule. Menší
pozorovací dalekohledy tehdy ochotně zapůjčila
hvězdárna v Úpici, která poskytla i zázemí při let-
ních astronomických expedicích. MNV Jičín však
nemělo dále zájem do objektu investovat. Chy-
bělo topení, objekt byl vlhký a zdroj vody ze
studny nestačil ani pro provoz soc. zařízení. Hvěz-
dárna tak nemohla být zpřístupněna veřejnosti.
Na přelomu 80. a 90. let se budova stala provi-
zorním zázemím místnímu oddílu skautů
a kopule zkušebnou mladých hudebníků. 
V polovině 90. let se však vrátil do Jičína na
zasloužený odpočinek rodák, profesor
Ing. Josef Kabeláč, který přednášel na ČVUT
Praha mimo jiné i astrometrii. Pod jeho vede-
ním byl za hojné účasti a podpory Střední prů-
myslové školy v Jičíně založen nový
astronomický kroužek. Zmíněná škola poskytla
hvězdárně např. vyřazená akumulační kamna.
Oddíl skautů a hudebníci pomalu hvězdárnu
uvolnili a ta tak pozvolna začala sloužit svému
původnímu poslání. 
Po přelomu století byla hvězdárna díky finanč-
ní podpoře mecenáše J. B. Horáčka a města
Jičín vybavena novým kvalitním zrcadlovým
dalekohledem Newtonova typu s primárním
zrcadlem o průměru 50 cm umístěným na
robotizované paralaktické montáži, která auto-
maticky navádí teleskop na vybrané objekty ve
vesmíru. Dalekohled se tak stal jedním z nej-
větších v  Královéhradeckém kraji i celé ČR.
V posledních několika letech bylo přístrojové
vybavení doplněno o další zařízení, které
umož ňuje návštěvníkům přímo pozorovat vel-
mi dynamické jevy ve sluneční chromosféře

v tzv. oblasti vodíku (v čáře H-alfa 656,3 nm),
např. celou řadu slunečních protuberancí, což
bylo donedávna výsadou pouze profesionál-
ních astronomických pracovišť. 
Vítaná byla pomoc členů astronomického
kroužku a zainteresovaná výpomoc vedení
města. Následujících 10 let hvězdárna funguje
ke spokojenosti všech zájemců o astronomii
z řad nadšenců amatérů i široké veřejnosti.
Vzhledem ke stále se zvyšujícímu počtu
návštěvníků se ukazuje, že je potřeba udělat
alespoň částečné stavební úpravy. Ty spočívaly
v podřezání zdí, zhotovení izolací, vybudování
nových příček podle nového projektu a nové-
ho podlahového topení. Třeba bylo i vylepšit
sociální zázemí a opravit a zateplit kopuli. Sta-
vební práce začaly v říjnu 2009 a 10. září 2012
je hvězdárna opět zpřístupněna široké veřej-
nosti. Shrneme-li tyto úpravy, jednalo se o udr-
žovací práce, tak aby hvězdárna byla
zachována svému účelu. Poslední stavební akcí
na hvězdárně bylo vybudování nové studny
pro dostatečné zásobování pitnou vodou.
Letos o Velikonocích přijel do Jičína Jiří Gurňák,
který se po 47 letech znovu podíval na hvězdár-
nu, v níž se věnoval za svého mládí astrofoto -
grafii.
Hvězdárně se nyní blýská na lepší časy – připra-
vuje se její přestavba na Centrum přírodních
věd. O tom vás ale budeme informovat až v příš-
tím čísle zpravodaje. -LK- a -BŠ-

Pobyt na čerstvém vzduchu bezpo-
chyby prospívá našemu zdraví.
Proto bychom měli především děti

podporovat v tom, aby trávily na čerstvém
vzduchu co nejdelší dobu.
A pokud dětem poskytneme ve volné přírodě
řadu zážitků, po kterých přirozeně prahnou,
budou se děti do přírody vracet rády. 
Nejen z toho důvodu poskytujeme pro děti
řadu táborů. Tím nejdelším pobytovým tábo-
rem jsou Velké Havlovice, které trvají 14 dní
a uskuteční se od 18. července do 1. srpna.
Kdo by se ale na takovou dobu nechtěl vzdát
svého domova, může se přihlásit jen na první
či druhý týden. Táborová základna Bouřlivák
leží u řeky Úpy na bývalé havlovické plovárně.

Stanové náměstíčko vyrůstá každoročně na
travnaté ploše okolo stožáru s vlajkou a má
tvar podkovy. Jeden okraj táborového údolí
lemuje již zmíněná řeka Úpa a na protější
straně se hrdě tyčí vysoký zalesněný svah.
Hned za táborovou hranicí se rozprostírá veli-
ká louka, která poskytuje mnoho příležitostí
k různým hrám. Další rozličné hry rádi hraje-
me v přilehlých lesích, které jsou všude kolem
nás. A v jednom takovém lese se dokonce
ukrývá i zřícenina hradu Vízmburk! Pokud
nám počasí dovolí, rádi trávíme hezké teplé
dny u nedalekého rybníka.
A když se nám nikam nechce chodit, zůstane-
me v táboře a skočíme rovnou do Úpy, ve kte-
ré také často řádíme na raftech. 

Příroda je zde opravdu nádherná, ale my se
vždycky těšíme také na společné zážitky,
nové kamarády, dobré jídlo od táborového
kuchaře, večerní táborové ohně, celodenní
výlet, zajímavé hry včetně noční hry a hlavně
se těšíme na příběh, který nás bude provázet
po celou dobu tábora. Letos si prožijeme
dobrodružství s Vikingy a zavítáme tedy do
dob dávno minulých. Pojeďte s námi a užijme
si společně krásné chvíle plné letní pohody,
radovánek a smíchu. 
Tábor je vhodný pro děti od 3. třídy a hlásit
se na něj mohou i děti, které nenavštěvují
Káčko během roku. Více informací k letnímu
táboru na www.kackojicin.cz nebo na tel.
603 373 828. - LK -

ZZlleevvaa  –– JJ..  VVeesseellyy,,  JJ..GGuurrňňáákk  aa  AA..  ŠŠaaffrráánneekk,,  
rr..  11996644

ZÁŽITKY V PŘÍRODĚ aneb TĚŠÍME SE DO HAVLOVIC
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Azylový dům Jičín
Od 1. 2. 2013 poskytuje Oblastní spolek České-
ho červeného kříže Jičín sociální službu v zaří-
zení Azylový dům Jičín. Pro uživatele je
připraveno 5 bytů. Jeden byt je určený pro
2 mladé dospělé mezi 18 až 26 lety, kteří se
ocitli v nepříznivé sociální situaci spojené se
ztrátou bydlení. Od 1. 3. 2013 podává tento
azylový dům pomocnou ruku i maminkám
s dětmi, které se také ocitly v situaci bez příst-
řeší, bez možnosti nebo schopnosti tuto kritic-
kou sociální situaci samostatně řešit.
Azylový dům Jičín nabízí ubytování, podporu
při obstarávání osobních záležitostí, základní
poradenství, pomoc při činnostech zabezpe-
čujících orientovat se ve svých právech
a povinnostech nebo upevňování dosavadních
schopností a dovedností v oblasti péče
o domácnost, o svou osobu i o své děti. Cílem
je uživatelovo osamostatnění a zapojení se do
běžného života.
Za pomoci pracovnic v sociálních službách Pet-
ry, Pavlíny a Evy děti v našem azylovém domě
malují, vystřihují, modelují, pečou, zdobí…
Sociální pracovnice pro maminky uspořádaly
z darů veřejnosti burzu oblečení. Od 1. 1. 2015
k dnešnímu dni využilo a využívá služeb zaří-
zení 20 uživatelů. Od 1. 1. 2015 do 30. 9. 2015
je projekt financován z ESF prostřednictvím
Operačního programu Lidské zdroje a zaměst -
nanost a státního rozpočtu ČR. 

Táňa Veselá, DiS.,
vedoucí azylového domu

Kamarádský květen
Tento rozkvetlý měsíc se ve Stacionáři
Kamarád nesl v duchu nejrůznějších aktivit
a akcí, v nichž se snoubila láska k umění,
sportu a hudbě se zábavou a poznáváním. 
První májový den se Kamarád Jičín představil
na „Netradiční ochutnávce neziskovek“, kona-
né na arkádovém nádvoří Jičínského zámku.
V pondělí 4. května se naši Kamarádi vypravili
do Klicperova divadla v Hradci Králové, kde
s  velkým očekáváním zhlédli divadelní hru
nesoucí název Medvědi. Nejednalo se však
o vyprávění z  přírody, jak by ostatně mohl
samotný název představení napovídat, nýbrž
o velmi netradičně a vtipně pojaté pojednání
o bratrech Františku a Janu Nedvědových,
legendách na poli české folkové scény. Po
představení se na odpolední kávičce Kamarádi
potkali se zdravotní sestřičkou Mirkou ze seriá-
lu Ordinace v růžové zahradě. Byla velmi milá

a ráda se s námi vyfotila. Návštěvu Hradce Krá-
lové jsme rovněž využili k procházce historic-
kou částí města a k seznámení se s několika
místními dominantami, jako je Bílá věž či
Muzeum východních Čech. 
Vedle tohoto kulturního vyžití si Kamarádi také
zasportovali. Kromě pravidelných pondělních
návštěv jičínského plaveckého areálu se také
zúčastnili sportovního dne v Nové Pace s ná -
zvem „Hry bez hranic“ konaného 19. května.
Týž den si ještě zatančili na diskotéce v Turnově
a hned den následující je přivítal Trutnov na akci
ve stylu country „Májový rej“. V sobotu 23. května
se Kamarádi zapojili do gurmánské akce „Food
festival“, kde prezentovali své kulinářské umění
v podobě vlastnoručně upečených a ozdobe-
ných perníčků. Ale ani v takto nabitém programu
jsme nezapomněli na naše maminky, jimž jsme
vyrobili přání k jejich svátku. Kamarád Jičín

Jít si naproti
Poskytovatelé sociálních služeb v Jičíně – Apro-
po, Stacionář Kamarád a Péče o duševní zdraví
si vás dovolují pozvat na společně pořádanou
komunitní konferenci s názvem „Jít si napro-
ti“ konající se pod záštitou města Jičína. Nultý
ročník konference proběhl v minulém roce. Její
úspěch a přání všech pořadatelů na zavedení
tradice v  podobě této jedinečné akce daly
vzniknout ročníku dalšímu. Podtitul a hlavní
téma letošního ročníku zní „Stát na vlastních
nohách/kolách“ (různé podoby osamostatně-
ní lidí se zdravotním postižením a znevýhod-
něním).
Akce se koná 2. 6. 2015 ve 14 hodin v zasedací
místnosti firmy Seco GROUP a.s. Zde se sejdou
odborníci, lidé se zdravotním postižením
a znevýhodněním a zájemci z řad veřejnosti.
Společně se budou zabývat tím, co můžeme
dělat pro to, aby lidé s postižením měli v životě
stejné možnosti jako jejich vrstevníci a mohli
žít život podle svých představ.
Hlavní program společné konference bude
v  rukou našich spoluobčanů se zdravotním
postižením a znevýhodněním. Osobně nás
seznámí se svými životními příběhy, zkušenost-
mi, názory a postoji ve vztahu k tématu „osa-
mostatňování se“. Diskuze bude součástí
programu. Celou akci bude jako moderátor pro-
vázet Marek Vondrák. Čestnými hosty budou
hlavní aktéři ročníku pilotního – lidé, kteří nás
svými příběhy obohatili v roce minulém a loň-
ská moderátorka Ing. Miroslava Čejková.

Kamarádi zase o kus dál
Sdružení rodičů a přátel mentálně postižených
v Jičíně získalo na základě výběrového řízení
zaměřeného na poskytování služeb sociální
prevence Sociální rehabilitace Kamarád v Krá-
lovéhradeckém kraji finanční prostředky z ESF
a státního rozpočtu ČR, prostřednictvím Ope-
račního programu Lidské zdroje a zaměstna-
nost. Název projektu je „Sociální rehabilitace –
nácvik pracovních dovedností, bydlení – osoby
s lehčím mentálním postižením – Jičínsko“.
Sociální rehabilitace je soubor služeb zaměře-
ných na nácvik a rozvoj dovedností potřeb-
ných pro samostatný život. Jedná se o podporu
především v oblasti sebeobsluhy, samostatné-
ho bydlení, práce, zvyšování kvalifikace, aktivní
trávení volného času, získávání informací a prá-
ce s nimi.
„Vidím na tátovi, že je pro něj čím dál těžší se
o mě starat. Chci se osamostatnit a být na něm
nezávislý,“ řekl uživatel Sociální rehabilitace
Kamarád Pavel Tomáš.
Sociální rehabilitaci Kamarád Sdružení rodičů
a přátel mentálně postižených v Jičíně posky-
tuje od roku 2013 a je určena pro lidi s lehkým
a středním mentálním, tělesným a kombinova-
ným postižením od 18 do 45 let věku. Služba
je poskytována ambulantní formou od pondělí
do pátku od 8.00 do 15.00 hodin ve „cvičném
bytě“ sociální rehabilitace a terénní formou

každý všední den od 8.00 do 16.00 hodin ve
vlastní domácnosti uživatele.
V současnosti je služba poskytována 14 uživa-
telům, z nichž polovina se částečně uplatňuje
na trhu práce. Cíle Sociální rehabilitace Kama-
rád jsou uplatnění lidí s hendikepem na běž-
ném pracovním trhu, zajištění samostatného
bydlení s upouštěním od závislosti na sociální
péči, veškeré činnosti spjaté s péčí o vlastní
osobu a domácnost uživatele.

Bc. Jiří Jílek, 
ředitel organizace

tel.: 775 995 247,
e-mail: rehabilitace.kamarad@seznam.cz



16

JIČÍNSKÝ ZPRAVODAJ – Vydává Město Jičín, Žižkovo nám. 18, 506 01 Jičín, IČ: 271632, Registrováno pod evid. čísl. MK ČR E 11259
Redaktorka: Ing. Magdaléna Doležalová, tel.: 493 545 106.
Redakční rada: Ing. Ladislav Komárek, Mgr. Luděk Havel, Mgr. Jan K. Čeliš, Ing. Magdaléna Doležalová, Bc. Jaroslava Komárková, Bc. Pavel
Nožička, Bc. David Streubel, Mgr. Albrecht Šorejs, Mgr. Lenka Vacková, Mgr. Jana Benešová, Mgr. Alena Stillerová

Tiskne: tiskárna SAMAB PRESS GROUP, a. s., Cyrilská 14, 602 00 Brno.

P O Z V Á N K Y  N A  Č E R V N O V É  A K C E

C O  Z A J Í M Á  O B Č A N Y  J I Č Í N A

Proč nebyly odstraněny nevyužívané stánky u Řáholce a v Jung-
mannově ulici?
Stánky nejsou v majetku ani na pozemku města, ale na soukromých
pozemcích, tudíž je to záležitost majitele.

Proč není upravené prostranství před nádražím ČD?
Toto prostranství je v majetku Českých drah, nikoliv města. ČD již byly
několikrát upozorněny na nepořádek v okolí nádraží. Technické služby
nemůžou uklízet soukromé pozemky. 

Je nutné opakovaně zametat suchou a čistou vozovku v Bolzanově
ulici a okolí?
Údržba ulic probíhá podle schváleného plánu, jde tedy spíše o subjek-
tivní názor, že je úklid častější.


